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Emlékeztető  
Az EBP szakértői megbeszélésről a hozzászólásra jelentkezettek sorrendjében 

(vázlatos összegzés Szilágyi Zsolt jegyzetei, illetve a hozzászólóktól kapott 
korrekciós megjegyzések alapján) 

 
Résztvevők: A mellékelt jelenléti ív szerint 
Időpont: 2017.09.07, 10 órától 13 óráig 
Helyszín: Marczibányi téri Művelődési központ. Bp.II. ker. Marczibányi tér 5/a 
 

 
Szilágyi Zsolt a megbeszélés szervezője:  

 Köszöntötte a megbeszélés résztvevőit.  

 Ezt követően felolvasta Gulyás Gergely alelnök úr, és Dr. Gróf Bethlen István 

nemzetközi közgazdász úr leveleit, amelyeket a megbeszéléshez küldtek, 

mivel egyéb elfoglaltságuk miatt nem tudtak részt venni az eseményen. 

 Végül levetítette és hozzáfűzéseivel kiegészítette a megbeszélésre készített 

prezentációt. (30 perc) 

 

Varga Mihály miniszter úr: Megköszönte Dr. Cserháti Péter (EBP) miniszteri biztos 

úr és a Szilágyi Zsolt (polgári kezdeményezés) eddigi munkáját. Elmondta, hogy a  

2017. júl.12-i Kormányülés EBP ügyében megállapította, illetve kimondta: 

 Az NFM 2017. júl. 8-án megvásárolta a Dobogó privát földterületét. 

 DbC projekt megkezdésére EMMI – nek felhatalmazást adott. 

Továbbá elmondta, hogy: 

 A bp-i szakrendelői (EBP) fejlesztésekkel kapcsolatban a II. kerület 

hozzájárulása 1,5 Mrd Ft-tal a Kapás utcai fejlesztéshez, példa értékű. 

 Az SE-nek valóban el kéne hagynia a Szt.J.kh. 27. épületét (Pulmonológia) és 

a Kútvölgyi tömböt az 1333/2016 (VII. 4.) Korm. határozat szerint is.  

 A Szt. J.kh. aktív ágyainak cseréjét támogatja. Vár a kórház menedzsmentjétől 

egy ütemezési tervet.  

 

Dr. Gilly Gyula úr a XII. ker. polgármesterének eü. tanácsadója információi szerint: 

 A Kútvölgyi úti szakambulancia és szakrendelő létesítésével kapcsolatban 

(EBP) határozat van. 
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 A nyár folyamán az EBP és SE XXI projektek Közigazgatási (tárcák közti) 

egyeztetése során rögzítésre került, hogy az SE XXI projektből ki kell venni 

minden utalást a Kútvölgyi tömbbel kapcsolatban.  

 Az idén nyári stratégiai kabinet döntése értelmében is az SE XXI projektből ki 

kell venni minden utalást, ami a Kútvölgyi útra vonatkozik. 

 

Dr. Korényi Zoltán úr egykori beruházási igazgató, nemzetközi energetikai 

szakember:  

Egy ilyen léptékű projekthez, mint az EBP hozzá kell rendelni  

 egy független, felelős menedzsment szervezetet, 

 élén egyszemélyi felelősséggel, és a szükséges döntési kompetenciákkal 

felruházott tapasztalt, erős személyiségű vezetőt.  

A prezentáció alapján elmondta, hogy nem érzékeli ezek meglétét, és amíg ez így 

lesz, nem valószínű, hogy a nagyon összetett projektfejlesztési folyamat sikeresen 

haladhat.  

 

Pokorni Zoltán úr a XII. kerület polgármestere: 

 Az SE jelentős tényező a hazai egészségügyben. Az SE működése nem 

állami irányítású, hanem állami költségvetésből finanszírozott autonóm 

működésű intézmény.  

 Az SE mintegy egy esztendeje az 1333/2016 (VII. 4.) Korm. határozat ellenére 

sem mozdul a Kútvölgyi útról. A 27. épületből (Pulmonológia) pedig évtizedek 

óta nem. 

 Kívánatos lenne, hogy a Kormány anyagi támogatást nyújtson a költözés 

lebonyolításához, de még fontosabb lenne, hogy a Kormány bejelentse:  

a DbC közkórházi funkciókat ellátó egyetemi kórház lesz.  

 

Dr. Hankó Balázs úr miniszteri biztos (Orvos és egészségtudományi képzést folytató 

felsőoktatási intézmények fejlesztése) hozzászólása a következő volt: 

 A Semmelweis Egyetem hazánk nemzetközileg is elismert legjobb egyeteme, 

legnagyobb egészségügyi ellátója illetve orvos és egészségtudományi 

képzőhelye. 
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 A Kormány elkötelezett az Egyetem fejlesztése mellett, az egészségügyi 

ellátás tekintetében az elmúlt fél év során az EBP és az SE XXI projektek a 

Közép-magyarországi régió ellátására együttesen, a kapacitások szoros 

illesztésével a párhuzamosságokat kiiktatva tettek javaslatot.  

 A javaslat szerint a DbC mint Semmelweis Egyetem Klinika (országos ellátási, 

és csúcsellátási feladatok) és Egyetemi Kórház (közellátási feladatok) 

működne. Egyedül a SE képes a kapacitásait a DbC-be átmozgatni, az ágyak 

több, mint 2/3-át biztosítani, és megvalósítani a pesti oldalról a 

gyermekklinikák és szülészeti ellátás DbC-be történő átcsoportosításával a 

Budai Anya- és Gyermekegészségügyi Központot és Klinikát. A DbC a 

Nemzeti Felsőoktatási törvény módosításának köszönhetően sajátos 

irányítással működne, melyben az egészségügyért felelős miniszteri kontroll 

biztosított. A DbC indulásával az Egyetem a Kútvölgyi kapacitásait 

átcsoportosítja és ezt követően a KUT tömb átadása megtörténhet. A DbC-be 

történő átköltözésig mind a folyamatos betegellátás, mind pedig az orvos és 

egészségtudományi oktatás miatt a Semmelweis Egyetemnek a KUT tömbben 

szükséges maradnia.    

 A SE XXI. Fejlesztési Program a Pulmonológiai Klinika épületének a SE külső 

klinikai tömbjébe történő áthelyezésére tesz javaslatot. 

 A budai ellátás megoldásának kulcsa, hogy a Kormány elfogadja az EBP és 

SE XXI. projektek erre vonatkozó egyeztetett javaslatát. 

 

Dr. Láng Zsolt úr a II. kerület polgármestere: 

 Az Országos Mentőszolgálat, amelynek a Csörsz utcából el kell költöznie 

(Sport kórházi fejlesztések) visszaigazolta, hogy elfogadja új helyszínnek a 

Szt.J. kórház felső területét. (volt teniszpálya) /Ez az új Szt. J. kórház 

pozícióját erősíti – jelzi ezen emlékeztető írója/ 

 A szakember ellátás (orvos, asszisztens, ápoló, műszaki) már ma is 

problémás. Mi lesz 4-5 év múlva?  

 Munkaerőforrást vidékről kell majd biztosítani. Ezért is fontosak a jó minőségű 

nővérszállók. A budapesti albérleti árak a vidékről bejárók részére egyre 

inkább kifizethetetlenek. 
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Dr. Cserháti Péter úr miniszteri biztos (EBP): 

 Probléma az is, hogy a szakdolgozók bérére lassan „rácsúszik” a megemelt 

minimálbér. (Nem a minimálbér emeléssel van a baj, hanem alacsony a 

szakdolgozók bére.)  

 Az EBP-nek egyébként van HR programja is, továbbá beszámolt a fővárosi 

EBP és KEHOP nővérszálló fejlesztésekről. 

Továbbá elmondta: 

 Az Ő EBP miniszteri biztosi megbízatása 2015 decemberétől datálódik.  

 1990 és 2010 között rengeteg pénzt vontak ki az egészségügyből, és a 20 

évig regnáló fővárosi vezetés egyetlen lényeges fejlesztést sem hajtott végre. 

 2017 tavaszán a budapesti és Pest megyei szakrendelők fejlesztésének 

előkészítésére is felkérést, mandátumot kapott az EBP. 

 Egyetért azzal, hogy szükség lenne egy egységes, MEKI által kialakított EBP 

kommunikációs tervre. 

 A Szt.J.kórház részére az MRI és DSA műszerek 2017 dec. 31-ig meg fognak 

érkezni. Beüzemelésük 2018 év elején meg fog történni.  

 A KEHOP-5.2.2 (Középületek kiemelt épületenergetikai fejlesztései) EU-s 

pénzekből 2018. elején megindulhat, 8 bp-i kórháznál (köztük a Szt. János Kh, 

mintegy 2 Mrd Ft kerettel) esedékes az ez irányú tervezési, majd kivitelezési 

folyamat. (A tervezés közbeszerzési eljárása folyik jelenleg.)  

2018-ban a kivitelezések is elindulhatnak. 

 Az 1533/2017. (VIII. 14.) Korm. határozat szerint: A Kormány egyetért azzal, 

hogy a budapesti és Pest megyei egészségügyi építészeti beruházásokkal 

kapcsolatos kivitelezési tervezési tevékenység az Egészséges Budapest 

Program (EBP) végrehajtásával kapcsolatos 2017. évi forrásigény 

biztosításáról szóló 1425/2017. (VI. 29.) Korm. határozat szerint biztosított 

forrás felhasználásával megvalósuljon. 

 A Szt.J. kórház nővérszállójának felújítása részben KEHOP forrásból, részben 

Szilágyi úr közreműködésének és Varga Mihály miniszter úr intézkedésének 

eredményeként 2018 februárjára megtörténik. 

 Közép-Buda (új Szt.J.kórház) és Dél-Buda (DbC) ügyét nem szabad 

egymással szemben politikailag kijátszani. 
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 Kardiológia és Érsebészet (SE) marad a Városmajor utcában. (Ennek 

nélkülözhetetlen háttérintézménye ma is és később is a sok szakmás Szt. J. 

kórház.) 

 Az SE-nek távoznia kell a Szt.J. kórházból. (27. épület és Kútvölgyi út)  

 Úgy tűnik az SE paradigmát váltott. Ennek részeként egységben kezeli az 

orvos nevelési, kutatási + közellátási feladatokat, és elfogadja, hogy: 

o a DbC ne csak klinika, hanem közkórházi feladatokat ellátó egyetemi 

kórház is legyen. 

o Ezt Dr. Merkely Béla rektor helyettes úr is támogatja. Vannak az SE-n 

belül ennek ellenzői is.  

 A Szt.J. kórház 27. épületének (SE Pulmonológia) kiürítése valóban sürgős 

Kormánydöntést és pénzforrást igényel, mert ennek nyomán azonnal 

megindulhat a Szt. János Kh. telephely komplex fejlesztése is. Ha szükséges, 

ezt az EBP is támogatja saját forrásaiból.  

 Az SE-vel kapcsolatos Kormánydöntés hiánya hátráltatja a Közép-budai 

fejlesztési folyamat előre haladását is.  

 Az OMSZ és a Budai Meddőségi Centrum (BMC) ügyei nem részei az  

EBP-nek. 

 

Szilágyi Zsolt a megbeszélés szervezője:  

 Végül elmondta, hogy polgári kezdeményezés szakemberei is úgy látják, hogy 

az SE-vel meg kell találni egy kompromisszumos megoldást. (Kútvölgyi út és  

27-es épület) Az EBP projekt élére pedig egy menedzsment szervezetet és 

egy felhatalmazással és döntési kompetenciával rendelkező felelős vezetőt 

(Kormánybiztost) kell kijelölnie a Kormánynak, aki az EBP projekt egy-egy 

„elemére” projekt tervet készít, feladatokat, felelősöket, határidőket határoz 

meg és levezényli azt. Ennek a menedzsment szervezetnek és személynek 

hiányában nem látszik a kibontakozás esélye. 

 Megköszönte Varga Mihály miniszter úrnak, a miniszteri biztos uraknak, az 

AEEK igazgatójának, a Szt.J. kórház vezetőinek, a polgármester uraknak a 

polgári kezdeményezés szakértőinek a megjelenést, a figyelmet és az értékes 

hozzászólásokat. Megköszönte Gulyás Gergely alelnök úr és Dr. Gróf Bethlen 

István úr megbeszéléshez - levél formájában megküldött hozzászólásait.  
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 Hozzátette, hogy a polgárok bíznak abban, hogy a Kormány hamarosan és  

méltányos módon dönt az SE-vel és az EBP-vel kapcsolatos nyitott 

kérdésekben, és a fent jelzett menedzsment szervezetet és felelős vezetőjét is 

kijelöli. Ezeken kívül elmondta azt is, hogy ha Szt.J.kh. fejlesztési 

programjának be kell várnia a DbC beüzemelését és az SE csak ezt követően 

költözik ki a Kútvölgyi útról, akkor a prezentációban bemutatott  

24,3 Mrd Ft értékű fejlesztésekre a Szt.J. kórhznak szüksége lesz a további  

6-8 évi biztonságos működése céljából. Megfontolandó az is, hogy a kilátásba 

helyezett további 6-8 éves várakozás miként befolyásolhatja a Kútvölgyi úti 

szakambulancia és szakrendelő megvalósítását is. 

 
Készítette: 

 
 
Budapest, 2017. 09. 08. 
 
 
Melléklet / jelenléti ívek: (ld. lentebb)
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